
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L   n r.  24/2023

Încheiat  astăzi,  12  octombrie  2023,  orele  1400,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
EXTRAORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  15  consilieri,  13  consilieri  fizic,  în  sala  de  ședințe  și  2
consilieri online (dl Bodó Töhötöm și dl Enea Nicolae), prin aplicația SKYPE.
Lipsesc consilierii: dl Neagovici Vasile – Cătălin și dl Bocan Ioan Marcel.

Participă  la  şedinţă:  primarul  orașului,  dl  Gyerő  József,  șef  serviciu
administrație  publică  locală,  d-na  Ciurea  Maria  Crina,  director  adjunct  direcția
economică,  dl  Antal  Levente,  administrator  public,  dl  Para  Sándor  și  inspector
urbanism, dna Kovács Brigitta. Dna Secretar General este în concediu medical.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  EXTRAORDINARĂ  prin
Dispoziția primarului nr.   571/2023, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin
afişare la sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail
la data de 6 octombrie 2023.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
extraordinară a consiliului local din luna octombrie 2023, care se desfășoară în sala
de ședințe a Consiliului local al orașului Covasna.

Se propune alegerea unui președinte de ședință pentru luna octombrie 2023.
Este propus dl consilier Jeszenovics Albert ca președinte de ședință pentru

luna octombrie.
Se  aprobă  propunerea  cu  15  voturi  „pentru”  –  unanimitate,  după  care  se

adoptă 

HOTĂRÂREA NR. 144/2023
Cu privire la alegerea preşedintelui de şedinţă

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  contractării  unei  finanţări
rambursabile interne în valoare de până la 6.000.000 lei în vederea asigurării
finanțării investițiilor publice de interes local.
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 2.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  modificarea  HCL nr.  136/2021
privind  aprobarea  organigramei  și  statului  de  funcţii  al  aparatului  de
specialitate al Primarului orașului Covasna, cu modificările ulterioare.

3.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  PUZ  –  ZONĂ
REZIDENȚIALĂ  –  oraș  Covasna,  județ  Covasna,  Beneficiar:  S.C.  HARD
TECHNICS S.R.L.

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii
de execuție și a indicatorilor tehnico-economici în faza PT pentru obiectivul de
investiții ,,Reabilitare termică Școala Gimnazială Avram Iancu 29320-C2", cod
proiect C10-I3-1101.

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii
de execuție și a indicatorilor tehnico-economici în faza PT pentru obiectivul de
investiții Construire piste de biciclete in Orasul Covasna, cod proiect C10-I1.4-
481.

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii
de execuție și a indicatorilor tehnico-economici în faza PTh pentru obiectivul
de  investiții  ,,Reabilitare  termică  Liceul  Kőrösi  Csoma  Sándor  29171-C2,
29171-C3,  29171-C11",  în  cadrul  PNRR  (PNRR/2022/C10/I3,
PNRR/2022/C10/I1.3), beneficiar U.A.T Covasna.

7.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  indicatorilor  tehnico-
economici  actualizati  in faza de Proiect  tehnic pentru investitia “LUCRARI
TEHNICO EDILITARE, AMENAJARE PARCARE- BLOC DE LOCUINTE
PENTRU  TINERI  DESTINAT  ÎNCHIRIERII,  Str.Ignácz  Rózsa  Nr.2,  16
unitati locative”.

Dl  Primar propune suplimentare  ordinii  de zi  cu un punct,  respectiv  cu
Proiect de hotărâre cu privire la actualizarea indicatorilor tehnico-economici
pentru  obiectivul  de  investiţii  „Reabilitare  sistem  rutier  DC13”,  în  cadrul
Programului  Național  de  Investiții  Anghel  Saligny,  aprobați  prin  HCL  nr.
123/2023.  Urgența  aprobării  acestui  proiect  de  hotărâre  constă  în  faptul  că
documentația trebuie depusă în cel mai scurt timp, avem termene de respectat în
cadrul graficului de executare.

Se  supune la  vot  ordinea  de zi,  care  se  aprobă cu  15 voturi  „pentru”–
unanimitate.

  Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea contractării unei finanţări rambursabile interne în valoare
de până la 6.000.000 lei în vederea asigurării finanțării investițiilor publice de
interes local.

Dl Primar  pe partea de oportunitate:  am vorbit  de mai  multe  ori  despre
faptul  că  în vederea finanțării  acelor  investiții  pe care  le  avem ar putea să  vină
momentul în care deja să nu putem asigura sumele necesare pe partea de cofinanțare
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sau asigurarea cheltuielilor neeligibile acestor proiecte. Cunoașteți și faptul că avem
acea penalitate, acea corecție de 25% pe care ne-a aplicat Ministerul Dezvoltării
pentru proiectul nostru POR 7.1 – 11 străzi – pentru care suntem încă în judecată, de
unde ne-au blocat cel puțin 4 milioane de lei pe finanțările pe care le-am alocat în
vederea plății facturilor emise și încă urmează să emită executantul și ultima factură,
sau mai multe facturi pentru lucrările pe care le execută în continuare dar pe care
trebuie să finalizeze până la sfârșitul anului – deși avem termen de judecată la Înalta
Curte luna aceasta, nu văd eu asigurată această sumă să fie încasată în bugetul local
anul acesta. 

Trebuie asigurat pe de o parte cofinanțarea axei 7.1, adică 11 străzi și pe
acest fundament tot așa asigurarea tutoror cheltuielilor neeligibile și cofinanțările pe
proiectele pe PNRR și celelalte proiecte, respectiv Saligny și PNDL și ce mai avem
în implementare.  La  terenul  să  sport  trebuie  să  asigurăm cheltuielile  viabilizării
respectiv a parcării, la fel la Wellness avem de asigurat cheltuilile pentru o parte a
viabilizării respectiv avem și acolo o cofinanțare proprie, nemaivorbind că avem pe
PNRR acest sediu, cele două școli, pista de biciclete, etc.

Pentru a avea siguranța că nu ajungem în incapacitate de plată și nu riscăm
să pierdem aceste finanțări,  am discutat cu colegii,  am cântărit  și  am zis că este
momentul să venim în fața Dvs. cu această propunere de a aproba contractarea unui
credit într-o sumă maximă am zis noi de 6 milioane de lei, astfel încât în momentul
în  care  va  fi  necesar  utilizarea  acestui  împrumut  să  putem  asigura  fluiditatea
finanțărilor pe aceste proiecte – aici precizez că este vorba de proiectele cu finanțare
externă  și  cumva  să  alocăm resursele  noastre  pentru  proiectele  cu  finanțare  din
fonduri naționale. Știu că nu este o măsură populară nici în cadrul cetățenilor, nici
față de viitor însă în măsura în care avem aceste posibilități ar fi păcat să pierdem
pentru că nu am făcut acest pas. Știți foarte bine că nu am luat nici un credit, cel
puțin de 7 ani de când sunt eu primar, nici nu am avut pentru ce pentru că celelalte
finanțări le-am putut acoperi din resursele noastre proprii, dar acum ar exista riscul
să pierdem aceste proiecte pentru care am muncit foarte mult, pe care le-am câștigat
și pe care le-am implementat într-o oarecare măsură. 

Acum este momentul  să luăm acest credit  și  în acest scop nu pentru a fi
cheltuit  pentru  consumul  primăriei  sau  pe  chestiuni  de  funcționare.  Urmează  să
comunicăm aceste aspecte și către cetățeni și să ne folosim de acest credit doar dacă
și  în  măsura  în  care  se  va  justifica  necesitatea.  În  măsura  în  care  vom câștiga
procesul pe POR, atunci mai mult ca sigur că cel puțin jumătate de an sau un an de
zile o să avem asigurate aceste fonduri pentru a finanța aceste proiecte și vedem
dacă va mai fi necesară efectiv realizarea acestui împrumut.

Dl Antal pe partea tehnică: prezintă raportul de specialitate și arată că în
prima perioadă, în primele 36 de luni se vor achita dobânzile – în cazul în care se va
contracta creditul – iar în următorii 84 de luni se va efectua rambursarea creditului
efectiv. Nivelul de îndatorire a orașului va fi de 8.4%, față de 30% premis de lege. 
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL

Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL

Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Molnár: proiectele derulate pe Saligny nu sunt evidențiate în
lista prezentată.

Dl Primar:  împrumutul  este  pentru  acoperirea  cheltuielilor  neeligibile  la
proiectele din finanțare externă, pe cele din finanțare internă le vom acoperi din
fondurile  proprii.  Doar  pentru  proiecte  externe  se  poate  contracta  credit.  Dacă
câștigăm pe POR 7.1, nu va mai fi nevoie contractarea creditului. 

Dl Antal: comisia de avizare a împrumuturilor locale avizează doar creditele
pentru proiecte externe. 

Dl Gazda: dacă reușim să câștigăm pe POR, dar am luat deja creditul, cât
trebuie să plătim?

Dl Antal: la plata anticipată comisionul este 0, se calculează dobânda doar
pe câteva luni.

Dl Primar: dacă nu luăm acum creditul și nu câștigăm nici pe POR, nu o să
avem de unde să acoperim nici fondurile externe, nici cele interne. Orașul Covasna
nu  a  avut  atâtea  oportunități  niciodată.  Ne-am  gândit  foarte  mult,  dar  nu  am
identificat nici o altă soluție.

Dl Ferencz: ultima dată când orașul Covasna a luat credit fracțiunea noastră
nu  a  votat,  pentru  că  nu  i-a  văzut  rostul  acelei  investiții, însă  acum  vedem
oportunitatea acestui credit și vom vota pentru.

Dl Vatány: avem o schemă de unde vom rambursa în 10 ani?
Dl Antal: rata maximă va fi în anul 2027, care va fi undeva la 1,5 milioane

de lei, iar veniturile orașului în momentul de față sunt undeva la 21 milioane de lei,
în continuă creștere.

Dl Primar: trebuie să știți că rezultatul acestor proiecte și a împrumutului
nu se vor vedea anul viitor, poate peste 2, 3 sau 4 ani. Însă acum avem oportunitatea
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unică să acoperim acele cheltuieli neeligibile, necesitatea contractării acestui credit
este foarte evidentă. Și celălalt credit, pe care l-am moștenit a avut rolul lui, nu a
fost degeaba.

Dl Enea: dl Primar are dreptate, din acel împrumut s-au amenajat Centrul
Cultural  și  Sala  Unirea,  amândouă  folosite  des,  iar  acest  împrumut  este  necesar
pentru implementarea proiectelor.

Dl Fülöp: cum primim noi ofertele pentru credit?
Dl  Antal: prin  SEAP,  ofertanții  trebuie  să  respecte  scenariul  prevăzut.

Comisia  de  avizare  a  împrumuturilor  trebuie  să  avizeze  prima  dată,  în  urma
aprobării lor semnăm contractul de credit.

Dl Fülöp: deci informația va ajunge la mai multe bănci.
Dl Molnár: avem o sumă a acestor proiecte pe care trebuie să suplimentăm?
Dl Antal: da, valoarea totală a acestor 4 proiecte este aprox. 27 milioane de

lei.
Dl Primar: și  la  apelurile  de proiecte  care se vor lansa avem nevoie de

finanțare, în cazul în care participăm, iar din bugetul local de unde să acoperim tot.
Dl Holoșpin: sunt de acord și eu cu contractarea acestui credit, care se vede

clar că este necesar.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 145/2023
privind aprobarea contractării unei finanţări rambursabile interne în valoare
de până la 6.000.000 lei în vederea asigurării finanțării investițiilor publice de

interes local

Dl Primar: doresc să punctez acest moment fiindcă acest moment dă dovada
maturității acestui consiliu local, moment în care nu punem în față anumite ambiții
personale sau de ordin politic sau electoral și suntem conștienți că trebuie să lucrăm
pentru această  comunitate  și  cumva să maximizăm toate posibilitățile  pe care le
avem. Este un semn bun pentru consiliul orașului Covasna această înțelegere de care
a dat dovadă astăzi. Dacă comunicăm toate informațiile, pentru ce se ia acest credit
și ce pierdem dacă nu-l luăm, și cetățenii vor fi de acord cu această măsură pe care
ați  aprobat  Dvs.  Vă mulțumesc.  Veți  fi  înformați  de cheltuirea fiecărei  bănuț al
acestui împrumut.
   

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
cu privire la modificarea HCL nr. 136/2021 privind aprobarea organigramei și
statului de funcţii al aparatului de specialitate al Primarului orașului Covasna,
cu modificările ulterioare.
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D-na Ciurea prezintă raportul de specialitate și arată că în urma promovării
a 2 colege în clasă se propune modificarea statului de funcții.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL  

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 146/2023
cu privire la modificarea HCL nr. 136/2021 privind aprobarea organigramei și
statului de funcţii al aparatului de specialitate al Primarului orașului Covasna,

cu modificări ulterioare

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  PUZ  –  ZONĂ  REZIDENȚIALĂ  –  oraș  Covasna,  județ
Covasna, Beneficiar: S.C. HARD TECHNICS S.R.L.

Dna Kovács prezintă detaliat raportul de specialitate.

Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi
silvicultură

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre

a fost supus procedurii transparenței decizionale, fiind publicat pe site-ul și la sediul
Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu s-au
înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 147/2023
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cu privire la aprobare P.U.Z. – ZONĂ REZIDENȚIALĂ, oraș Covasna, județ
Covasna

Beneficiar: S.C. HARD TECHNICS S.R.L.

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor
tehnico-economici  în  faza  PT  pentru  obiectivul  de  investiții  ,,Reabilitare
termică Școala Gimnazială Avram Iancu 29320-C2", cod proiect C10-I3-1101.

Dl Para prezintă detaliat raportul de specialitate și arată că au fost obținute
toate avizele pentru emiterea autorizației de construire, în cursul anului viitor vor fi
demarate lucrările de reabilitare. Bugetul a fost realizat pe un standard de cost impus
prin ghid dar în faza PT s-a dovedit că această valoare nu a fost de ajuns. Costurile
suplimentare  se  datorează  și  faptului  că  clădirea  se  situează  în  vecinătatea  unui
monument istoric.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL

Comisia  pentru  învăţământ, cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl  Primar: am încercat  să  ne  încadrăm în  standardele  de cost
impuse, dar nu s-a reușit, au fost factori care au generat cheltuieli în plus. După
aprobarea proiectului de hotărâre, într-o ședință ulterioară, urmează să rectificăm și
bugetul. 

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 148/2023
privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiții ,,Reabilitare termică Școala Gimnazială
Avram Iancu 29320-C2" în cadrul PNRR, beneficiar U.A.T Covasna
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Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor
tehnico-economici în faza PT pentru obiectivul de investiții Construire piste de
biciclete in Orasul Covasna, cod proiect C10-I1.4-481.

Dl Para prezintă detaliat raportul de specialitate și arată că la acest proiect
nu  sunt  cheltuieli  neeligibile,  proiectul  se  încadrează  în  valoarea  obținută  prin
finanțare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL

Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi
silvicultură

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 149/2023
privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor tehnico-

economici în faza PT pentru obiectivul de investiții Construire piste de biciclete in
Orasul Covasna, cod proiect C10-I1.4-481

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor
tehnico-economici  în  faza  PT  pentru  obiectivul  de  investiții  ,,Reabilitare
termică  Liceul  Kőrösi  Csoma  Sándor  29171-C2,  29171-C3,  29171-C11",  în
cadrul  PNRR  (PNRR/2022/C10/I3,  PNRR/2022/C10/I1.3),  beneficiar  U.A.T
Covasna.

Dl  Para  prezintă  raportul  de  specialitate  și  arată  că  și  acest  proiect  se
încadrează în valoarea obținută prin finanțare.
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL

Comisia  pentru  învăţământ, cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 150/2023
privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor
tehnico-economici pentru obiectivul de investiții ,,Reabilitare termică Liceul

Kőrösi Csoma Sándor 29171-C2, 29171-C3, 29171-C11", 
în cadrul PNRR, beneficiar U.A.T Covasna

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici actualizati in faza de Proiect
tehnic pentru investitia “LUCRARI TEHNICO EDILITARE, AMENAJARE
PARCARE-  BLOC  DE  LOCUINTE  PENTRU  TINERI  DESTINAT
ÎNCHIRIERII, Str.Ignácz Rózsa Nr.2, 16 unitati locative”.

Dl Para prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
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Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 151/2023
privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici actualizați, faza Proiect
tehnic, pentru obiectivul de investiții „LUCRĂRI TEHNICO-EDILITARE,
AMENAJARE PARCARE - LOCUINȚE PENTRU TINERI, DESTINAT

ÎNCHIRIERII Str. Ignácz Rózsa nr. 2, 16 unități locative”

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la actualizarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de
investiţii „Reabilitare sistem rutier DC13”,  în cadrul Programului Național de
Investiții Anghel Saligny, aprobați prin HCL nr. 123/2023.

Dl Para prezintă raportul de specialitate arătând că acest proiect este în fază
de  contractare.  Aprobarea  urgentă  a  Devizului  și  a  Anexei  3,  aferente
proiectului Reabilitare  sistem rutier  DC13 se motivează prin faptul  că în data de
11.10.2023  UAT  Orașul  Covasna  a  primit,  prin  intermediul  aplicației  ONE,
Solicitarea de clarificare nr. 16952/11.10.2023, (urmată de o discuție telefonică cu
un reprezentant al MDLPA), prin care se solicită aprobarea urgentă, prin HCL, al
Devizului general și Anexei 3 încărcate în sistem, în vederea celerării procedurii de
contractare  pentru  investiția  menționată. Este  vorba  de  o  diferență  de  defalcare,
valoarea finală nu se modifică.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 152/2023
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cu privire la actualizarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de
investiţii „Reabilitare sistem rutier DC13”, în cadrul Programului Național de Investiții

Anghel Saligny, aprobați prin HCL nr. 123/2023

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 15.40.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
             JESZENOVICS ALBERT         AL  ORAȘULUI
COVASNA,
                                                                                                 ENEA VASILICA
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	3. Proiect de hotărâre privind aprobarea PUZ – ZONĂ REZIDENȚIALĂ – oraș Covasna, județ Covasna, Beneficiar: S.C. HARD TECHNICS S.R.L.
	Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre privind aprobarea PUZ – ZONĂ REZIDENȚIALĂ – oraș Covasna, județ Covasna, Beneficiar: S.C. HARD TECHNICS S.R.L.
	cu privire la aprobare P.U.Z. – ZONĂ REZIDENȚIALĂ, oraș Covasna, județ Covasna
	Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor tehnico-economici în faza PT pentru obiectivul de investiții ,,Reabilitare termică Școala Gimnazială Avram Iancu 29320-C2", cod proiect C10-I3-1101.
	Dl Para prezintă detaliat raportul de specialitate și arată că au fost obținute toate avizele pentru emiterea autorizației de construire, în cursul anului viitor vor fi demarate lucrările de reabilitare. Bugetul a fost realizat pe un standard de cost impus prin ghid dar în faza PT s-a dovedit că această valoare nu a fost de ajuns. Costurile suplimentare se datorează și faptului că clădirea se situează în vecinătatea unui monument istoric.
	Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor tehnico-economici în faza PT pentru obiectivul de investiții Construire piste de biciclete in Orasul Covasna, cod proiect C10-I1.4-481.
	Dl Para prezintă detaliat raportul de specialitate și arată că la acest proiect nu sunt cheltuieli neeligibile, proiectul se încadrează în valoarea obținută prin finanțare.
	Dl Para prezintă raportul de specialitate și arată că și acest proiect se încadrează în valoarea obținută prin finanțare.
	Dl Para prezintă raportul de specialitate.


